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KUNTALAISALOITE KOIRAPUISTON SAAMISESTA TAMMELAAN 
 
157/10.03.01.01.01/2018 
 
TEKLA 13.06.2018 § 22 
 Heidi Järventausta on tehnyt kansalaisaloitteen koirapuiston 

saamisesta Tammelan keskustaan tai sen läheisyyteen. 
Hän on aloitteensa mukaan keskustellut paljon muiden 
Tammelan (varsinkin keskustassa asuvien) asukkaiden 
kanssa koirapuiston tarpeellisuudesta.  

 
 Lähin koirapuisto sijaitsee Forssassa. Siellä ei ole eroteltu 

alueita pienille ja suuremmille koirille. Koirapuisto on myös 
koirille erittäin tärkeä kohtaamispaikka, jossa saa touhuta la-
jitovereiden kanssa. Koirapuiston sijaintipaikaksi on ehdotet-
tu kirkon parkkipaikan vieressä oleva viheriötä ja Mustialaa.  

 
 Koirapuiston perustamista on käsitelty teknisessä lautakun-

nassa 12.10.1995 § 62. Tällöin todettiin asiaa käsitellyn 
myös kunnan johtoryhmässä, jonka yksimielinen kanta tuol-
loin oli, että koirien ulkoiluttamiseen taajamassa on riittävästi 
alueita, joten erillistä aitausta ei tarvita. Lautakunta merkitsi 
tuolloin tiedoksi kokouksessa annetun selvityksen. 

 
 Vuonna 2008 Toni Vainio teki aloitteen koirapuiston perusta-

misesta keskustan alueelle. Teknisen lautakunnan käsitte-
lyssä 24.9.2008 § 57 tuolloin todettiin, että tilanne taajamas-
sa koirien ulkoiluttamismahdollisuuksien suhteen ei ole ai-
kaisemman käsittelyn ajoista juuri muuttunut. Kirkonkylän 
asemakaavan uudistamisen yhteydessä ei ole esitetty erik-
seen varausta koirapuistolle. Mahdollinen koirapuisto tulisi 
sijoittaa jonkin verran etäälle asutuksesta, koska siitä koe-
taan aiheutuvan meluhaittaa naapurustolle. Sopivaa paikka 
ei ole vielä löytynyt. Puiston kunnossapidosta tulisi kunnalle 
myös ylläpitokuluja. Kunnassa ei peritä koiraveroa, joten 
tästäkään syystä ei ole tarpeen järjestää palveluita koirille. 
Lautakunta päätti, että kunnan keskustaan ei toistaiseksi 
suunnitella koirapuistoa, koska taajamassa ja sen lähialueil-
la on riittävästi alueita koirien ulkoiluttamiseen. 

 
 Edellisten käsittelyjen jälkeen koirien määrä Suomessa on 

lisääntynyt merkittävästi. Trendi on nähtävissä myös Tam-
melassa. Koirapuiston aluetta ei ole käsitelty kunnan kaavoi-
tuksessa. Koirapuiston, beachvolley -kentän tai muun mah-
dollisesti häiriötä aiheuttavan toiminnan sijoittaminen ase-
makaava-alueella tulisi entistä enemmän pyrkiä ratkaise-
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maan asemakaavoituksella. Pelkästään yleismerkinnällä vir-
kistykseen osoitetulle alueelle erilaisten toimintojen sijoittu-
minen näyttää aiheuttavan ristiriitoja.  

 
 Kunnalla ei ole maanomistusta Mustialassa eli koirapuiston 

sijoittaminen sinne edellyttäisi maanhankintaa tai vuokraus-
ta. 

 
Liite: Kuntalaisaloite / Heidi Järventausta 
 
Yritysvaikutusten arviointi (Kvalt 66 §, 20.12.2010): 
 

Kysymys: Kyllä Ehkä Ei 
Vaikuttaako yritysten kilpailutilanteeseen ?   x 
Onko päätöksellä vaikutuksia yritysten 
määrän kehittymiseen ? 

  x 

Vaikuttaako päätös positiivisesti työpaikko-
jen muodostumiseen ? 

  x 

Onko palvelu mahdollista ulkoistaa ?   x 
 
Valmistelija: Tekninen johtaja Hannu Jalava, puh. 050 521 9962 
 
Päätösehdotus: Tekninen lautakunta päättää, että Tammelan keskustaan ei 

toistaiseksi suunnitella koirapuistoa, koska toiminnan sijoit-
tamiseen ei ole asemakaavallisia valmiuksia ja taajamassa 
sekä sen lähialueilla on riittävästi alueita koirien ulkoiluttami-
seen. Asiaan palataan, kun maankäytölliset valmiudet koira-
puiston suunnitteluun ovat olemassa.  

 
Päätös: Tekninen lautakunta päätti, että Tammelan keskustaan ei 

toistaiseksi suunnitella koirapuistoa, koska toiminnan sijoit-
tamiseen ei ole asemakaavallisia valmiuksia ja taajamassa 
sekä sen lähialueilla on riittävästi alueita koirien ulkoiluttami-
seen. Selvitetään paikkaa vaihtoehtoja taajama-alueen ulko-
puolella sekä myös mahdollinen yhteistyö esim. omakotiyh-
distyksen kanssa.  
 

KHALL 20.05.2019 § 144 Tekninen lautakunta käsitteli kuntalaisaloitteen 
ja antoi vastauksensa  kokouksessaan 13.6.2018. 

 
 Kuten tekninen lautakunta on todennut, kunnalla ei tällä het-

kellä ole omistuksessaan koirapuistoksi sellaisenaan sopivia 
alueita taajamassa tai sen reuna-alueilla. 
 
Kunnalla ei myöskään nykyisellään ole varattu resursseja 
koirapuiston perustamiseen tai sen ylläpitämiseen, mutta  
toiminta voisi perustua esim. järjestötoimintaan. 
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Yritysvaikutusten arviointi (Kvalt 66 §, 20.12.2010): 
 

Kysymys: Kyllä Ehkä Ei 
Vaikuttaako yritysten kilpailutilanteeseen ?  x  
Onko päätöksellä vaikutuksia yritysten 
määrän kehittymiseen ? 

 x  

Vaikuttaako päätös positiivisesti työpaikko-
jen muodostumiseen ? 

 x  

Onko palvelu mahdollista ulkoistaa ? x   
 
Valmistelija: Tekninen johtaja Hannu Jalava, puh. 050 521 9962 Kaavoittaja Miika Tuki, puh. 050 464 3274
 
Päätösehdotus: Kunnanhallitus päättää 
 
 1. todeta, ettei kunta nykyisellään ole varannut resursseja 

koirapuiston toteuttamiseen tai sen ylläpitoon, 
 
 2. jatkaa alueen kartoittamista / kaavoittamista koirapuistol-

le, mikäli toiminnan ylläpitämiseen löytyy vastuullinen taho 
ja  

 
 3. todeta kuntalaisaloitteen koirapuiston saamiseksi Tam-

melan keskustaan tai sen läheisyyteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti päätösehdotus. 
 
 
Lisätietoja antaa: Sivistystoimenjohtaja Pekka Lintonen, puh. 050 339 3675. 
 
 Otteen tarkastamattomasta pöytäkirjasta oikeaksi todistaa  
  
 Tammelassa 30.11.2022 
 
 
 
 Sirpa Holmberg 
 Pöytäkirjanpitäjä 
 
 


